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Följ oss på Facebook:     Socialdemokraterna Kungsbacka

sommaren 2023

Varför har vi 
semester?
Läs ordf. Helén Ung Le 
reflektion sidan 13

Årsmöte
Läs PA Landströms referat 
sidan 4-5

AK Styrelse
på sidan 8-11

Maria Larsson 
- ny Förste 
ombudsman
på sidan 12 Medlemsmöte 

torsdag 31 aug. kl 18
ABF

På dagordningen:
Kulturchef Sofia Rosen  

och pratar om kommunens kulturutbud  
och svarar på frågor från er.

Besök av riksdagsledamot Aida Birinxhiku
Arbetarekommunen bjuder på fika!

Kungsbacka Arbetarekommuns medlemstidning
SpråkröretSpråkröretSpråkröret

Kallelse

Familjedag
Söndagen den 3 september 

Klockan 11-15 
Plats: Fotbollsplan bakom Elof Lindälv Gymnasiet.  

Parkering finns bakom gymnasiet.
Ta chansen att träffa socialdemokrater, möta människor 

som delar samma värderingar. 
Våra förtroendevalda kommer att finns på plats, hur är det att vara med 
att påverka och varför är det så kul att engagera sig i vardagspolitiken?!

Under dagen kommer vi att grilla korv, tävlas i kasta beanbags,  
kubb och poängpromenad.

Varmt välkomna
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2023-08-01
  21 18:00 AK styrelsen
  28 18.00 KF-gruppen
  31 18:00 Medlemssmöte

2023-09-01

  03 11:00 Familjedag
  14 17:00 Skrivarlya del 1/2
  18 18:00 AK styrelsen
  21 18:00 Medlemssmöte
  25 18.00 KF-gruppen

2023-10-01 
  05 17:00 Skrivarlya del 2/2
  12 18:00 Öppet möte Fritid      och utbildningsutskottet

2023-10-16 18:00 AK styrelsen
  18 18:00 Sociala utskottet

  23 18.00 KF-gruppen
  26 18:00 Medlemssmöte

2023-11-01 
  18 18:00 AK styrelsen
  27 18.00 KF-gruppen

2023-12-01 
  07 18:00 Medlemssmöte

Datum  Tid Aktivitet    Datum  Tid Aktivitet

Medlemsmöten som arrangeras av utskotten meddelas senare.

Utskotten är:

Fritid och Utbildningsutskottet: Kultur & fritid, Förskola & Grundskola samt 

Gymnasium & Arbetsmarknad

Sociala utskottet: Vård & Omsorg och Individ & familjeomsorg

Samhällsbyggnadsutskottet: Service, Teknik, Bygg & Miljö, Eksta, Kommunstyrelsen

Fackliga utskottet

Kyrkoutskottet



Nu har nio månader 
av denna mandat-
period passerat. 

Ledamöter och ersättare 
i nämnder och styrelser 
har haft sina uppdrag i ett 
halvår. I dessa nämnder och 
styrelser sitter det knappt 
40 socialdemokrater. Dessa 
40 politiker har sedan janu-
ari gjort ett fullständigt ly-
sande jobb. Det har skrivits 
motioner och interpellatio-
ner, det har väckts ärenden 
och skrivits insändare. Våra 
lokala tidningar har bevakat 
det vi tyckt varit viktigt och 
journalisterna har skrivit 
åtskilliga artiklar om vårt 
arbete. 

Det som har producerats 
under 2023-års första halv-
år är en gedigen laginsats. 
Det har stötts och blötts på 
våra kommunfullmäktige-
gruppsmöten om vilka väg-
ar som är bäst att gå och 
hur vi ska ställa oss i olika 
frågor. Alla tycker inte alltid 
likadant men när vi väl rös-
tat för vilken ståndpunkt vi 
ska ha, står vi bakom detta 
som ett lag. 

För mig personligen har 
vårt lag gjort det lättare för 
mig att vara kommunalråd 
i opposition än om vi inte 

hade haft den här lagan-
dan. När våra motståndare 
gjort att det blåst snålt om     
öronen finns det alltid 
någon kamrat som har ett 
uppmuntrande ord att säga 
och förslag på hur vi ska gå 
vidare. 

Under midsommarveckan 
har jag varit frånvarande 
från stadshuset och varit 
med min dotter på hand-
bollsläger. På tisdagen hade 
vi kommunstyrelsemöte 
och då fick Ann-Louise 
Lundqvist och Shabnam 
Zamani träda in som le-
damöter. De skötte sina 
uppdrag med den äran och 

Shabnam som gjorde det 
för första gången trivdes 
mycket bra i rollen. 

Det är så här vi blir starka 
tillsammans, det är så här 
vi blir ett kompetent lag. Vi 
ställer upp för varandra och 
vi har tillit till varandra. Vi 
vågar ta ansvar och hjälpa 
våra kamrater när de behö-
ver stöd och vi vågar också 
delegera viktiga uppgifter 
till andra så vi ger varandra 
möjligheter att både vara 
trygga och att växa. 

Jag är så oerhört tacksam 
för att vara en del av det 
här laget och precis som vi 
har börjat, så ska vi fort-
sätta att jobba hela den här 
mandatperioden. Vi ska 
ta vara på varandras idéer, 
vara varandras bästa kritiker 
så att de förslag vi lägger 
fram håller hög kvalitet och 
vi ska stödja varandra när 
vi kämpar för våra frågor i 
talarstolen eller insändarsi-
dorna. 

Njut av en välförtjänt 
sommarledighet så ses vi på 
barrikaderna i augusti igen!

Många varma hälsningar

Magdalena Sundqvist
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Första halvåret – 
ett lagarbete i toppklass

Magdalena Sundqvist (S) 
Oppositionsråd
0734-696966
magdalena.sundqvist@kungsbacka.se
Facebook: Magdalena Sundqvist
Instagram: 
oppositionsrad_i_kungsbacka
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Årsmöte 23 mars
Årsmötet hölls i ABFs lokaler i Kungsbacka 
den 23 mars 2023. 35 personer deltog på mötet. 
Inbjuden gäst var Jeanette Qvist kommunalråd i 
Varbergs kommun. 
Jeanette delade, på ett spännande men lättsamt 
sätt, med sig av erfarenheterna och efterspelet 
från valarbetet och resultatet av det fantastiska 
arbete som Socialdemokraterna i Varberg gjort. 
Socialdemokraterna i Varberg liksom i Kungs-
backa gjorde ett framgångsrikt val och ökade 
med flera procentenheter och stärkte sina posi-
tioner i respektive kommun. Jeanette gjorde ett 
mycket uppskattat och intressant framförande. 
Helen Ung Le tackade Jeanette för hennes en-
gagerande föredrag med en gåva till Olof  Pal-
mes Minnesfond.
Till årsmötesordförande valdes Helen Ung Le 
och Lars Eriksson valdes till sekreterare för 
mötet. 
Årsmötet för Kungsbacka Socialdemokratiska 
Arbetarkommuns inleddes med en tyst minut 
till minne av de kamrater som lämnat oss under 
året. 
Årsmötet behandlade Arbetarkommunens 
verksamhetsberättelse, ekonomi, bokslut samt 
Kommunfullmäktige gruppens verksamhetsbe-
rättelse för verksamhetsåret 2022.
Revisor Elisabeth Lyckevall läste upp revisions-
berättelsen och rekommenderade årsmötet att 
bevilja ansvarsfrihet för det gångna året,
Årsmötet beslutade om att ge styrelsen ansvars-
frihet för det gångna året.

På årsmötet valdes
Per-Axel Landström till kassör  
för en period av 2 år
Vanessa Hernandez valdes till facklig ledare  
på 1 år
Jonas Strand, Maj-Britt Rane Andersson,  
Ingela Hansson valdes till ledamöter på 2 år
Ullah Kudrat, Anette Stockhouse, Robert  
Viberg och Sena Montenau valdes till ersättare 
på 1 år. 

Årsmötet valde dessutom revisorer och valbe-
redning för det kommande verksamhetsåret. 
Årsmötet valde dessutom ombud till:
Skånebanan, Folkteatern, Fonus, Kungsbacka 
teaterförening, Viskadalens folkhögskola samt 
ersättare till Fonus.
Årsmötet valde också en ledamot till folkrörel-
searkivet samt en ersättare till det samma.
Årsmötet gjorde också fyllnadsval till valbered-
ningen. 

Innan årsmötet avslutades uppvaktades 5 kam-
rater med Tage Erlanders Hedersmedalj, som är 
den finaste utmärkelsen som en socialdemokrat 
kan få. Dessa som får denna hyllas och tackas 
för 30 års aktivt arbete för partiet. Följande 
kamrater fick denna hedersmedalj.
Åke Eliasson 34 år, 
Jan Byvik 34 år, 
Ingela Hansson 31 år
Ingemar Lundin 46 år
Odd Hessler 42 år
Kamrater som inte var på plats denna kvällen 
var Eva Borg 36 år och Alf  Olofsson 47 år.

Årsmötet avslutades med sång 

/Per-Axel Landström
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Åke Eliasson 34 år, Jan Byvik 34 år, Ingela Hansson 31 år
Ingemar Lundin 46 år och Odd Hessler 42 år
Kamrater som inte var på plats denna kvällen var Eva 
Borg 36 år och Alf  Olofsson 47 år.
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Onsdagen den 22 maj var 
det dags för sista region-
fullmäktige inför som-
maren. På dagordningen 
stod bland annat budget 
för 2024, uppföljnings-
rapport 1 samt två social-
demokratiska motioner 
om fria mensskydd och 
sommarkort till unga.

Under uppföljningsrapport 1 
så lyfte Jonas Strand att vi So-
cialdemokrater under många år 
debatterat i fullmäktige om hur 
Regionen skall bli en attraktiv 
arbetsgivare samt hur vi kan 
förbättra vår arbetsmiljö för re-
gionens medarbetare. Dock har 
i princip alla våra förslag och 
motioner röstats ner av allian-
sen samtidigt som de har få eller 
inga egna förslag för att komma 
tillrätta med problemen. Och nu 
2023 kan vi i rapporten utläsa att 
sjuktalen samt personalomsätt-
ningen ökar samtidigt som kost-
naden för bemanningspersonal 
skjuter i höjden. Utöver detta är 
det allt svårare att rekrytera per-
sonal till sjukvården.

Under själva budgetdebatten var 
många Socialdemokratiska leda-
möter uppe i talarstolen och lyf-
te de satsningarna som vi hade 
i vårt budgetförslag som vi lagt 
tillsammans med Vänsterpar-
tiet. Det handlade om personal-
satsningar, pengar till den nära 
vården, satsningar på psykiatrin 
med fokus på BUP samt klimat 
och miljö.

Helen Ung Le visade på skillna-
derna mellan de olika budgetför-
slagen avseende satsningarna på 
psykiatri och BUP. Psykisk ohäl-
sa bland barn och unga är ett 
växande problem som är otroligt 
viktigt att komma till rätta med. 
Därför fanns det extra satsning-
ar i vår budget på totalt 45 mil-
joner kronor, där merparten gick 
till BUP.

Ett par veckor innan fullmäkti-
ge kunde man på Sverigedemo-
kraternas Facebook läsa att det 
pågick förhandlingar mellan M, 
KD & SD gällande alliansens 
budget. Att SD ville få in ett par 
satsningar i alliansens budget för 
att rösta på den i fullmäktige. 
Och precis så gick det till när det 
var dags för omröstning. SD:s 
budget föll och istället röstade 
dom på alliansens budget. Det 
är nu helt uppenbart att det finns 
ett nära samarbete mellan allian-
sen och SD i Region Halland.

Två av våra motioner behandla-
des också. Dels att vi Socialde-
mokrater vill erbjuda sommar-
kort till alla ungdomar i Halland 
för att dom skall kunna ta sig till 
sommarjobb, kompisar, m.m. 
under sommaren. Detta är en 
jämlikhetsfråga samtidigt som 
detta kan förebygga psykisk 
ohälsa hos barn och unga.

Vår andra motion handlade om 
att införa fria mensskydd på re-
gionens toaletter. Detta borde 
2023 vara lika självklart som att 
det finns toalettpapper samt tvål. 
Många andra organisationer, fö-
retag, kommuner samt regioner 

i Sverige har redan inför detta 
men tyvärr röstade alliansen till-
sammans med SD ner detta för-
slag, utan komma med några bra 
argument varför. Även motionen 
om sommarkort röstades ner.

Nu får vi regionpolitiker lite väl-
förtjänt sommarledighet, men i 
augusti är det full fart igen, och 
vi ser fram mot att vara en skarp 
och tydlig opposition även under 
hösten.

Vid pennan, Jonas Strand

Jonas Strand (S) 
Ledamot RS HSU
Hälso- och sjukvårdsutskottet
070-148 19 52
Jonas.Strand@regionhalland.se



S-kvinnor höll kongress 
i Kungsbacka

Hallands Socialdemokratiska Kvinno-
distrikt kunde glädja sig åt rapporter 
om ökat medlemsantal i hela landet 
vid distriktskongressen i Kungs-
backa.
Till ny ordförande efter Christel Eriksson, 
Halmstad, valdes Katarina Eiderbrant från 
Varberg. Från Kungsbacka omvaldes Maj Britt 
Rane Andersson som ordinarie styrelseledamot 
och Elisabet Lyckevall som ersättare.

Förbundets ordförande Annika Strandhäll del-
tog digitalt och betonade vikten av att prioritera 
arbetet mot mäns våld mot kvinnor, kampen för 
jämställdhet och att arbeta för ökat medlems-
antal. Gästtalare Janette Olsson från Stenungs-
sunds kvinnoklubb tillika medlem av förbunds-
styrelsen kunde meddela att det nu finns 260 
kvinnoklubbar i landet. 

Hallandsdistriktet arbetar i år med medlemsut-
bildning och en inspirationsdag för hela di-
striktet med temat våld i nära relationer, med-
lemsvärvning och medlemsvård. Mycket energi 
läggs också på förberedelserna in för S-kvinnors 
kongress i augusti.

Stor uppskattning rönte Emelie Sundborg och 
Rikard Flink som tillsammans med ackompanja-
tören Anders Kvarnmark avslutade kongressen 
med ett entimmes program med pärlor från 
filmmusikens värld.

/BIRGITTA TINGDAL

Katarina Eidebrant från Varberg är ny 
distriktsordförande för S-kvinnor., här 
med Kungsbackas ordförande Maj-Britt 
Rane Andersson

Rikard Flink, Emelie Sundborn och Anders 
Kvarnmark fick starka applåder för sitt filmmusi-
kaliska program 
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Helén Ung Le, Ordförande
Vem är du?
Partiarbete är ett fritidsintresse som är väldigt 
roligt även om det tar mycket tid. Däremellan 
bakar jag, under vår och sommar skjuter jag 
gärna lerduvor.
Har tidigare jobbat som undersköterska i 15 
år, med stort fackligt engagemang i Kom-
munal och LO. Idag kombinerar jag mitt 
regionsuppdrag som gruppledare i nämnden 
för psykiatri med mitt arbete som verksam-
hetsassistent. 

Varför ville du vara med i styrelsen?
Har förmånen att vara ordförande för Kungs-
backa Arbetarekommun, är väldigt roligt att få 
vara med att påverka och utveckla organisatio-
nen men även politiken framåt.
Vilka frågor brinner du för?
Gick med SSU som 13 åring för att bekämpa 
orättvisor, bla storlek på plånboken ska inte av-
göra vilka möjligheter en har i livet. Jämlikhet, 
alla ska få möjlighet och förutsättningar till ett 
gott liv oavsett bakgrund. Jämställdhet - tex lika 
lön avsett kön, likvärdig vård och pensioner

Jonas strand, Vice ordförande
Vem är du?
49-årig tvåbarnspappa boende i Varla 
i Kungsbacka. Varit aktiv i partiet 
sedan 2001 med kortare paus under 
småbarnsåren.
Tidigare jobbat som säljare men 
”jobbat” bara som deltidspolitiker 
sedan 2015 med regionala uppdrag.

Varför ville du vara med i styrelsen?
Bland annat för jag gillar att vara 
delaktig i att utveckla Social-
demokraterna i Kungsbacka 
som parti och organisation.
Vilka frågor brinner du för?
Att skapa ett mer rättvist 
och jämlikt samhälle där alla 
ges möjlighet att leva gott 
och utvecklas efter egen 
förmåga. 

Per-Axel Landström, kassör
Vilka frågor brinner du för?
Jag brinner för skola och bildning och vill 
få stopp på marknadsexperimentet inom 
välfärden.

Anders Petersson, Medlemsansvarig
Vem är jag?

Född 1959 blir då sextiofyra år i år, gift, har två barn,  
pensionär, bor i hus, åker husbil när tid finnes.

Varför är jag med i styrelsen? 
Jag fick frågan och tyckte att det skulle vara intressant, 

inför denna period så fick jag en del förfrågningar om att 
bli nominerad till en ny period, då finns det personer som tycker att jag passar in där, 

då blir man lite glad, vill man försöka påverka så är ju detta ett sätt.
Vad jag brinner för? 

Medlemmarna är basen för vårt parti, därför är det viktigt att  
ta hand om medlemmarna och framförallt behöver vi blir fler

Arbetarekommunens styrelse 2023
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Arbetarekommunens styrelse 2023
Vanessa Hernandez, 
Facklig ledare
Vem är du?
Jag är en ciskvinna gift med 
en cisman och tillsammans 
har vi två barn. 
Till yrken arbetar jag som 
förskollärare där får jag möta 
otroliga individer som inspi-
rerar mig att kämpa vidare 
för ett mer humanekologis 
framtid. 

Jag har även kommit till en ålder där jag ödmjuk tackar 
för alla mina erfarenheter både bra och dåliga, samt 
ser förväntansfull fram emot nya. Med åldern har 
självkännedom tillkommit och är säker i min värde-
ring- moralkompass. Jag räds inte heller för att delar 
mina tankar och åsikter med andra, samtidigt som jag 
är genuint nyfiken på att höra om andras tankar och 

värderingar. Vetgirig är jag sen barnsben något som 
ökar i tak med åldern. 
Varför ville du vara med i styrelsen?
Detta är något jag inte ens fantiserade om, men är res-
pektfull tacksam över uppdraget. Genom att vara med 
i styrelsen kan jag vara aktiv i kampen för ett samhälle 
där alla människor är lika värdefulla. Ett samhälle som 
ser till människans bästa först och främst, och inte 
vinsten. 
Vilka frågor brinner du för?
Jag brinner för frågor som rör barn då barnen är fram-
tiden och är samhällsmedborgare som inte får möj-
lighet att påverka sin omgivning. Därför är det viktig 
att vuxna ser till barnens intresse. Det innebär att jag 
brinner för många frågor eftersom alla frågorna påver-
kar barnen på ett direkt eller indirekt sätt. Man skulle 
kunna säga att mina hjärtefrågor är ett trygg samhälle 
för barn att växa upp

Ingela Hansson, Studieorganisatör
Vem är du?

66 år, jobbar som personlig assistent vaken natt 
Bor i Hyresrätt i centrala Kungsbacka .
Varför ville du vara med i styrelsen?

Jag vill vara med i styrelsen för att kunna  
medverka/påverka lokalt. Studier för medlemmarna, 

 fackligt-politiska frågor
Vilka frågor brinner du för?

Sociala frågor, äldreomsorg, bostadsfrågor  
och personalförsörjning.

Susann Petrusson, Ledamot
Vem är jag?
bor i Fjärås
Varför är jag med i styrelsen? 
Det är viktigt att vara med och  
påverka vilken politik vi för i 
Kungsbacka

Vad jag brinner för?  
Utbildningsfrågor - kunskap är makt  
och grunden för ett gott arbetsliv.

Maj-Britt Rane Andersson, Ledamot
Varför är jag med i styrelsen?

För att kunna påverka den socialdemokratiska politiken  
nära innevånarna och medlemmarna

Vad jag brinner för? 
Mina frågor rör sig om sociala frågor ex barn med särskilda behov,frågor omkring LSS och 

boendefrågor gällande barn med funktionsnedsättning och äldre. Samarbete med olika nämnder i politiken 
och arbetsområden är viktigt samt Region Halland med hemsjukvård mm
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Arbetarekommunens styrelse 2023
Per Gunnarsson, Ledamot
Vem är du?
Jag heter Per Gunnarsson är 69 år och bor 
i Vallda. I mitt yrkesverksamma liv har jag 
arbetat med datorer och då mestadels som 
programmerare samt med att bygga hemsi-
dor. Mina sista tjugofem år arbetade jag som 
förhandlare då jag förhandlade hyror i västra 
Sverige för Hyresgästföreningen gentemot 
olika fastighetsägare.

Varför ville du vara med i styrelsen?
Jag vill vara med där jag kan påverka inrikt-
ningen på politiken.
Vilka frågor brinner du för?
Frågor som intresserar mig är rättvisefrågor 
främst inom boendet samt att jag är intresserad 
av kultur och idrott.

Ullah Kudrat, Suppleant
Vem är du?
47-årig ekonom som är utbildad från Han-
delshögskolan i Göteborg. Bor i innerstaden i 

Kungsbacka och är gift med barn.
Varför ville du vara med i styrelsen?
Genom att vara med i styrelsen har 
man stor möjlighet att påverka samhäl-
let på ett positivt sätt där man kan 
komma med olika förbättringsförslag 
som krävs efter dagens krav
Vilka frågor brinner du för?
Framför allt frågor som rör utbildning 

och arbetsmiljö. Detta kan indikera att jag har 
en stark passion och intresse för att förbättra 
kvaliteten på utbildning och arbetsförhållanden 
för individer och samhället som helhet. Detta 
kan också antyda att jag är beredd att engagera 
mig i frågor som rör utbildning och arbets-
miljö och kan vara villiga att ta på mig olika 
roller och ansvar för att uppnå dessa mål. Det 
är viktigt att notera att för att kunna bidra till 
förbättringar inom dessa områden krävs det 
kunskap och erfarenhet inom utbildning och 
arbetsmiljö, samt förmåga att samarbeta med 
andra och att driva förändring

Anette Stockhaus, Suppleant
Vem är du?
Jag arbetar idag som verksamhetschef  för en inbyggd 
företagshälsovård, Kommunhälsan i Varberg. I botten 
är jag psykolog och har arbetat med både individ, 
grupp och organisationsfrågor. Aktiv i socialdemo-
kratin blev jag först i höstas eftersom jag nu har tid 
över till ett aktivt fritidsintresse. Mina fyra barn är 
vuxna och utflugna sedan länge. Jag bor i Malevik 
sedan 2014 med min man .
Varför ville du vara med i styrelsen?
Att få vara del i att tänka kring hur man driver och 
utvecklar AK tycker jag är intressanta frågor. 

Tror att jag med min bakgrund kan tillföra lite olika 
vinklar kring lösningar inom flera områden.
Vilka frågor brinner du för?
För mig är värnandet av 
demokratin och välfärden 
viktig. Jag tror på att ett 
samhälle där alla kan må 
väl och komma till sin rätt, 
också gynnar alla. Ingen 
är perfekt men vi kan alla 
bidra om vi får möjlighet 
till det. att uppnå dessa 
mål. Det är viktigt att notera att för att kunna bidra 
till förbättringar inom dessa områden krävs det kun-
skap och erfarenhet inom utbildning och arbetsmiljö, 
samt förmåga att samarbeta med andra och att driva 
förändring

Sena Montenau, Suppleant
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Elisabet Schnieder Deubler, 
ordförande SSU Kungsbacka
Adjungerad

Arbetarekommunens styrelse 2023
Robert Viborg, Supp-
leant
Vem är du?
Är född på 60 talet har två 
döttrar 23 o 30 år! Bor på 
det nya området Valand 
mitt i Kungsbacka. Har 
jobbat många år på posten, 
även kört taxi flera år och 
nu jobbar jag inom Regi-
on Halland på Hjälpme-
delscentrum  som chaufför, 

montör, av olika hjälpmedel till behövande som tex 
sängar, rullstolar, lyftar m.m. Har varit medlem i partiet 
över 30 år men först nu som jag blivit aktiv för att jag 
är o blir orolig över utvecklingen med SD o moderater. 
Jag är också ledare på friskis o svettis i KBA vilket är ett 
uppdrag jag älskar, har själv varit aktiv i massa idrotter 
genom åren, som fotboll, innebandy, löpning m.m har 

även varit ledare i dessa sporter och även lett en idrott-
skola för barn. Har haft årskort på blåvitt i snart 20 år 
och är stort fan av rockfestivaler och konserter. 
Varför ville du vara med i styrelsen?
Ville vara med i Arbetarekommunens styrelse för att få 
mer insikt, kanske få nån av alla idéer jag har att komma 
fram, gillar personerna som nominerade mig och har 
dessutom suttit i styrelser i olika idrotts klubbar tidigare 
pla Postens IF!
Vilka frågor brinner du för?
Först o främst kultur o fritid att alla har tillgång och 
att utbudet är stort och att satsas pengar, sen brinner 
jag för skolan där jag tycker att Sverige verkar hamna 
efter och det är oroväckande, och äldrevården med all 
personalbrist schema problem mm, och att stå upp mot 
extrema högerpartier är viktigt dom verkar sprida sig 
som flugor världen över riktigt oroväckande! 

Magdalena Sundqvist, Kommunalråd i opposition
Adjungerad 

Vilka frågor brinner du för?
Alla i Kungsbacka ska ha ett gott liv, inte bara om du är rik, frisk och 

kan klara dig själv. Dessutom har jag under min tid i politiken varit aktiv 
inom idrott, rörelse och kultur då jag suttit i nämnden för Kultur och 
Fritid. Jag vill verka för ett varmare och mer solidariskt Kungsbacka.



Vi välkomnar Maria till 
Halland och till vårt 
partidistrikt och ser fram 
emot att hon blir en del 
av vårt lag till hösten 
säger Ronny Löfquist, 
ordförande för Socialde-
mokraterna i Halland. 
Maria kommer senast från en 
tjänst som Senior adviser på 
norra Sveriges Brysselkontor 
och har en lång erfarenhet av 
att arbeta med tillväxtfrågor 
och utvecklingsarbete inom 
kommunal, regional och på 
Europanivå. 

Hon har en gedigen bak-
grund i partiet sedan tidigare 
som vi ser fram emot att dela 
och tillsammans kommer vi 

att fortsätta utveckla vår poli-
tik och organisation. 

Maria har sitt ursprung i 
Övertorneå och har länge 
varit aktiv inom föreningslivet 
och har ett särskilt intresse 
för basket. 

- Jag ser fram emot att få 
komma till vackra Halland 
och få träffa styrelsen, förtro-
endevalda och medlemmar. 
Det ska bli spännande att 
få vara med och stärka och 
utveckla Socialdemokraterna 
Halland tillsammans med 
alla engagerade Socialdemo-
krater!

text och bild från FB Socialdemokra-
terna i Halland

Maria Larsson - ny Förstaombudsman
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After work
Fredag 15 sept 2023, kl.16.30
Vi träffas på Grevens Gastro.

Västergatan 23A
På menyn står det käk, tjôt, dryck, mer tjôt

Anmäl dig senast 10/9 via länk alt mail till lillan_le_84@hotmail.com
http://simplesignup.se/private_event/203051/d15cc99147

VARMT VÄLKOMNA!

Inbjudan



Årets första 6 månader har varit fulla av aktivi-
teter, utskotten har bjudit in till öppna möten 
med intressanta och engagerade frågor. Våra 
förtroendevalda har visat våra politiska mot-
ståndare att Socialdemokraterna som största 
oppositionsparti inte kommer att sitta still i 
båten. Som organisation jobbar vi vidare med 
att öka medlemsantalet och skapa mötesplat-
ser för gemenskap och politiska diskussioner. 
Ser framemot familjedagen i september, att få 
träffa människor med samma värderingar, njuta 
av en dag med gött sällskap och aktiviteter 
för stora som små. Under hösten kommer vi 
komplettera Idé Cafet med digitala träffar med 
olika teman för diskussion och kunskapspåfyll-
ning. 

Nu är det många av oss som ser framemot semes-
ter, en tid för återhämtning. En möjlighet att koppla 
av, resa och umgås med familjen. Vad vårt lands 
generösa semesterrätt betytt för befolkningen och 
dess välmående är förmodligen omöjligt att mäta. 
Faktum är att vi har rätt till en ovanligt lång semes-
ter. I länder som Kanada och Japan är tio semester-
dagar det vanliga. I USA finns ingen semesterrätt 
överhuvudtaget. Och det är lätt att ta den svenska 
semesterlagstiftningen för given. Men den har inte 
kommit gratis.

1938 lagstadgades det om två semesterveckor, det 
var ingen lättköpt seger. Vi måste påminna oss om 
att utgångspunkten var en eländigt, rättslös arbets-
marknad när Sverige industrialiserades och kapita-
lismen tog stormkliv framåt. En arbetsmarknad där 
arbetare sågs som förbrukningsvaror, barn anställ-
des för ynkliga löner där små fingrar och ”enkla 
sysslor” kom väl till pass. Arbetstider, anställnings-
förhållanden och löner var helt godtyckliga utifrån 
arbetsgivarens behov. Fattigdomen sågs som något 
helt normal, något nödvändigt, av samhällseliten.

De rika klasserna har ju alltid haft möjlighet till 
fritid. Att vila upp sig och se sig om i världen. Att 
också arbetarklassen skulle ges den möjlighet var 
en självklarhet för arbetarrörelsen. Det fanns heller 
aldrig någon välvilja från arbetsgivarsidan eller före-
gångarna till Moderaterna, i att göra livet bättre för 

arbetarna. Arbetarrörelsens kamp gav resultat, lagen 
gick igenom, liksom den om tre veckor 1951 och 
fyra veckor 1963. Sedan 1977 ger semesterlagen oss 
25 dagars betald ledighet, vilket då var något av en 
internationell sensation. 1988 utlovades ytterligare 
en semestervecka. 1991 utökades lagen med två da-
gar, något som var bland det första som efterträdar-
en Carl Bildt tog bort vid regeringsskiftet samma år. 
Högerns motstånd är lika starkt i dag. Det har alltså 
gått 46 år utan utökad semesterrätt, varför har vi 
inte sex veckor årlig semester?

1938 blev ett historiskt år. Två veckors betald se-
mester lagstadgades och begreppet om välfärd blev 
till ett bredare begrepp. För ledighet handlar inte 
bara om tid för återhämtning eller om att vila för 
att kunna orka jobba hårt igen. Utan om frihet, om 
möjligheten att förverkliga drömmar och ambitio-
ner, resa och lära nytt. För den svenska modellen 
handlade inte bara om en förbättrad arbetsrätt och 
ett rättvist skattesystem. Det handlade lika mycket 
om att erbjuda jämlikhet.

Att arbeta var inte ett självändamål för arbetarrörel-
sen. Det har alltid varit varje människas frihet till ett 
bra liv som varit målet.

Så här i semestertider bör vi skänka en varm tanke 
till våra föregångare. Stanna upp och minnas arbe-
tarrörelsens mål och varför rätten till betald semes-
ter är central för ett jämlikt välfärdssamhälle.  
Njut av sommaren och till hösten tar vi tag i  
kampen för 6 veckors semester!

Varför har vi semester?

// Helén Ung Le
Ordförande

lillan_le_84@hotmail.com
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Kungsbacka Arbetarekommun
verkstadsgatan 14
434 42 Kungsbacka
Tel 073-811 98 00
Bankgiro 5595-7765
e-post kungsbacka@socialdemokraterna.se
www.kbasoc.nu 

Språkröret
E-post: sap.kbasoc@gmail.com
Ansvarig utgivare för Språkröret
Helén Ung Le
Tel 0704-83 17 88
E-post: lillan_le_84@hotmail.com 

Fjärås Soc. dem. förening  (Åsa)
Ordf. Ingemar Ingemarsson
Tel 079-337 15 39
E-post: ingemar.ingemarsson42@gmail.com
I föreningen finns medlemmar från Åsa-fören-
ingen 

Kungsbacka-Onsala Soc. dem. förening
Ordf. Ingemar Lundin
E-post: lundin.ingemar@telia.com

Kungsbacka Soc. dem. Kvinnoklubb 
Ordf. Maj-Britt Rane-Andersson  
Tel 0300-25585
E-post: maj.britt.rane.andersson@gmail.com 

Tölö-Älvsåker Soc. dem. förening
Ordf. Renée Sylvan
Tel 072-544 47 90
E-post: renee.sylvan@telia.com 

Partiexpeditionen är bemannad 
tisdagar 8-16. Lunch 12-13 

övrig tid via bokning. Hälsningar Helén

semesterstängt 26 juni-28 augusti

Kungsbacka Socialdemokratiska  
Arbetarekommun 

                 är medlem i

Som medlem i en av Fonus ägarorganisationer  
har du rätt till generösa förmåner  
hos Fonus och Familjens Jurist.

https://www.fonus.se/begravningsbyra/


